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Informace a zprávy
z radnice
Pravidelný přehled významnějších
záležitostí města, kterými se zabývala
rada města a zastupitelstvo.
Na schůzi 27. listopadu měli radní na programu
celkem 36 bodů, z významnějších vyjímáme:

RM schválila Organizační řád Městského úřadu Krupka s platností a účinností od•
1. 1. 2024 včetně Přílohy č. 1 – Organizační struktura Městského úřadu Krupka, Pří-
lohy č. 2 – Zařazení Městského úřadu Krupka v rámci struktury města Krupka,
Přílohy č. 3 – Systematizace pracovních míst Městského úřadu Krupka. 
RM jmenovala na základě konkursního řízení a doporučení konkursní komise ze•
dne 14. 11. 2023, Bc. Michaelu Vinšovou na vedoucí pracovní místo ředitelky Domu
dětí a mládeže Cvrček, Krupka, Sídliště 605, s platností od 1. 1. 2024.
RM uložila předložit zadávací řízení na dodání projektové dokumentace – Vodo-•
vod Fojtovice. 
RM vyhlásila výběrové řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na služby s ná-•
zvem „Výběr zpracovatele strategického plánu rozvoje města“. 

Na schůzi 11. prosince měli radní na programu
celkem 40 bodů, z významnějších vyjímáme:

RM schválila využít pro koupi vybavení Jednotky sboru dobrovolných•
hasičů  Krupka-Bohosudov (JPO II) nabídku firmy POHAS s.r.o. v hodnotě
85 890,08 Kč bez DPH.
RM nesouhlasila se zrušením železničního přejezdu P2040 v k. ú. Krupka v km•
30,946 na trati Děčín – Oldřichov a zároveň uložila informovat Silniční správní
úřad Krupka o přijatém usnesení.

Na schůzi 18. prosince měli radní na programu
celkem 28 bodů, z významnějších vyjímáme:

RM schválila rozpočet na rok 2024 a střednědobý výhled rozpočtu na roky 2025•
a 2026 obchodní společnosti SPORT KRUPKA, s.r.o., dle předloženého návrhu.
RM schválila podání žádosti o dotaci z programu Ústeckého kraje Podpora pre-•
vence kriminality v Ústeckém kraji 2024 na projekt Bezpečné sídliště – školní
hřiště všem bez rozdílu.
RM schválila objednávku pro společnost JAPIS s.r.o. na rozšíření parkovacích míst•
u MŠ Hamry, Krupka ve výši 256 590,36 Kč bez DPH a objednávku na propojení
chodníku v ul. U Stadionu s autobusovou zastávkou v ul. Prokopská, Krupka ve
výši 41.670,05 Kč bez DPH.

Na schůzi 21. prosince měli radní na programu
celkem 11 bodů, z významnějších vyjímáme:

RM jmenovala na základě doporučení tajemnice Městského úřadu Krupka•
a v souladu se zákonem č. 312/2000 Sb., o úřednících územních samosprávných
celků a o změně některých zákonů, do funkce vedoucí odboru rozvoje města
a územního plánování paní Dagmar Kaulovou od 1. 1. 2024.

Na zasedání 4. prosince měli zastupitelé na
programu celkem 44 bodů, z významnějších
vyjímáme:

ZM schválilo přihlášení města Krupka k členství v Destinační agentura Krušno-•
hoří, z.s., se závazkem platit členské příspěvky ve výši 5 000 Kč/rok. 
ZM schválilo uzavření Veřejnoprávní smlouvy k zajišťování úkolů stanovených•
zákonem o obecní policii nebo zvláštním zákonem mezi Městem Krupka a Měs-
tem Chlumec s ročním plněním 2 000 000 Kč.
ZM schválilo rozpočet města Krupka pro rok 2024 s příjmy ve výši 367 milionů Kč•
a výdaji v objemu 375 milionů Kč. Zároveň schválilo střednědobý výhled roz-
počtu na roky 2025 a 2026. 
ZM schválilo vydat nové Obecně závazné vyhlášky (OZV) o místním poplatku•
z pobytu, o místním poplatku za užívání veřejného prostranství a o místním po-
platku ze psů s platností od 1. 1. 2024 a novou OZV, kterou se stanoví obecní sy-
stém odpadového hospodářství, s účinností od 1. 1. 2024. /red/

Zde můžete číst všechna usnesení rady a zastupitelstva.
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Další zasedání Zastupitelstva města Krupka se
uskuteční 12. 2., 22. 4., 17. 6., 16. 9., 9. 12. 2024
vždy od 16 hodin v zasedací místnosti ZM. 

Sběrný dvůr bude o svátcích
uzavřený
Upozorňujeme občany, že s platností od 1. prosince 2023 je sběrný dvůr v ulici
Pod Parkem vždy ve státní svátky uzavřen. V ostatních dnech je sběrný dvůr ote-
vřen beze změny – tedy v zimním období ve všedních dnech od 8 do 16 hodin
a o víkendech od 8 do 14 hodin. /red/

Finanční příspěvek pro školáky
Vážení a milí rodiče, město Krupka poskytuje každoročně finanční příspěvky for-
mou dotací na sport, kulturu a volný čas. V roce 2024 nově z Fondu podpory, který
z iniciativy pana Jana Bokoče, radního a zastupitele města Krupka, doplňuje Zá-
sady pro poskytování neinvestičních individuálních dotací.
Jsme si vědomi toho, že se vám zvyšují náklady ve všech směrech. Využijte proto
možnosti čerpání finančních prostředků pro své děti touto cestou, například na
lyžařský výcvik, školu v přírodě, plavecký či turistický kurz a podobné akce. Pro-
středky zmíněného fondu jsou čerpány zejména na aktivity zaměřené na sport,
kulturu, volný čas a podporu sociálních služeb a mimořádných událostí. Žádosti
se mohou podávat od 1. 1. 2024 do 30. 6. 2024 i zpětně. Například v únoru podáme
žádost na akci, která proběhla již v lednu.
Byli bychom rádi, kdyby naše (Vaše) děti bez rozdílů využívaly sportovních, kul-
turních a jiných akcí pořádaných například školou, kterou navštěvují. Žáci a stu-
denti našeho města jistě ocení možnost účasti na těchto akcích. 
Veškeré informace a podrobnosti Vám sdělí pracovnice odboru školství, kultury
a sociálních věcí osobně, telefonicky nebo e-mailem. Kontakty jsou k dispozici
na stránkách města Krupka. Neváhejte a obraťte se na ně s jakýmkoliv dotazem.
Na stránkách města, v sekci Město-Dotace-Dotační program 2024, je k dispozici
rovněž i formulář k vyplnění žádosti. Těšíme se na spolupráci. 

Jana Orságová, odbor školství, kultury a sociálních věcí

Závady můžete hlásit jednoduše
pomocí chytrého telefonu
Trápí vás rozbité chodníky, černé skládky nebo jiné nedostatky v ulicích města?
Narazili jste na chybějící dopravní značení nebo nefunkční veřejné osvětlení?
Dejte nám o nich vědět prostřednictvím aplikace Munipolis! Stačí vám k tomu
pouze chytrý telefon.
Aplikace je k dispozici pro operační systémy Android i iOS a stáhnout si ji můžete
prostřednictvím Google Play, respektive App Store. S instalací vám rádi pomů-
žeme v infocentru na městském úřadě. Po spuštění se jednoduše zaregistrujete
a můžete službu začít ihned využívat. 
Pro hlášení závad slouží dlaždice Podněty a závady. Pak už stačí jen pořídit fo-
tografii problému, na kterých chcete upozornit, připojit komentář a odeslat.
Pokud máte v telefonu zapnutou funkci určení polohy, konkrétní místo prob-
lému či závady se při odeslání hlášení automaticky označí prostřednictvím GPS.
Pracovníci městského úřadu tak ihned vědí, kde k závadě došlo a mohou na ni
rychle reagovat. 
Informační kanál Munipolis toho ovšem umí mnohem více – ve svém mobilu se
můžete okamžitě dozvědět o aktualitách i krizových informacích, jako jsou na-
příklad odstávky vody, elektřiny, dopravní uzavírky nebo blížící se kulturní a spor-
tovní akce. Najdete v ní i tipy na výlety či kontakty na důležité instituce.
V současnosti v Krupce aplikaci využívá už téměř 1700 občanů. /red/

S daňovým přiznáním vám pomohou
na úřadě
Pracovníci teplického finančního úřadu budou v lednu a v březnu pomáhat zá-
jemcům s vyplněním daňových přiznání přímo na městském úřadě v Krupce.
V lednu bude poradenství zaměřeno na podávání daňových přiznání k dani z ne-
movitých věcí a v březnu k podávání daňových přiznání k dani z příjmů. Využít
služeb odborníků mohou lidé v úterý 16. ledna v době od 8.30 do 14.30 hodin a ve
středu 24. ledna v době od 8.30 do 16.30 hodin. Březnové termíny zatím nejsou
známy. /red/
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Krupka v roce 2024 proinvestuje téměř 70 milionů korun
Bezmála 70 milionů korun plánují v letošním roce
proinvestovat zastupitelé města Krupky. Rozhodli
o tom na svém prosincovém zasedání, kdy schválili
rozpočet pro rok 2024 a také střednědobý výhled roz-
počtu pro roky 2025 a 2026. Schválený rozpočet po-
čítá s příjmy ve výši 367 milionů korun a výdaji
v objemu 375 milionů korun. Rozdíl mezi nimi –
8 milionů korun – pokryjí zůstatky běžných účtů,
tedy peníze naspořené v předchozích letech. 
Nejvýznamnějšími investicemi města by v letošním
roce měly být 1. část revitalizace Mariánského ná-
městí (19,4 milionu), rekonstrukce fotbalového
hřiště na městském stadionu (11 milionů) a vý-
stavba veřejného osvětlení v ulicích Pod Parkem,
K Háječku a Dlouhá (7,5 milionu). Další více než
4 miliony chce radnice využít na opravu dětských
hřišť a podobná částka půjde i do revitalizace bývalé
městské plovárny.

Významnou položkou v rozpočtu jsou i opravy
a údržba majetku, do které plánují koaliční zastupi-
telé investovat v součtu 42,6 milionu korun. Jedná se
o peníze, jež budou použity například na lokální
opravy chodníků a městských komunikací, opravy
veřejného osvětlení, památek na území města, kon-
tejnerových stání, ale i opravy a údržbu v základních
a mateřských školách. Část prostředků pak půjde i na
prevenci kriminality, konkrétně na obnovu kamero-
vého systému městské policie. 
Naopak, s jistotou přes 12 milionů korun město získá
z investičních dotací. Šest a půl milionu korun půjde
na projekt snížení energetické náročnosti MŠ Slu-
níčko a 5,5 milionu korun poskytne Krupce Národní
sportovní agentura (NSA) na již zmíněnou rekon-
strukci fotbalového hřiště na městském stadionu.
Také na revitalizaci Mariánského náměstí chce
Krupka získat peníze z evropských fondů – bude

žádat o dotaci do IROP v rámci programu Zelená in-
frastruktura měst a obcí. 
Vzhledem k tomu, že současná koalice neplánuje krýt
výdaje z prodeje majetku města, jak tomu v Krupce
bylo zvykem v předchozích obdobích, sestavit vyrov-
naný rozpočet pro ni bylo náročnější. Nakonec se to
ovšem povedlo. Pavel Přibyl

Vedení města 
se opět sešlo s řediteli 
průmyslových podniků
Zástupci vedení města Krupky se na sklonku roku sešli s řediteli a dalšími zá-
stupci podniků sídlících nejen v průmyslové zóně, aby s nimi v rámci pokračující
spolupráce zhodnotili uplynulý rok 2023 a zároveň představili své plány rozvoje
města a služeb úřadu pro rok následující. 
„Mluvilo se například o zajištění bezpečnosti zaměstnanců podniků v průmyslové
zóně, v místě křižovatky komunikace I/13 a silnice ke Kateřině,“ podotkl starosta
Krupky Jan Kuzma s tím, že v této souvislosti vedení města zadalo nově vzniklému
odboru rozvoje a územního plánování (ORaÚP) dva úkoly. Prvním je zadat studii
na vybudování chodníku a veřejného osvětlení na silnici I/13 a druhým pak odeslat
žádost Krajskému úřadu Ústeckého kraje a Správě a údržbě silnic na vybudování
dvou kruhových objezdů na stejné komunikaci. 
Zástupci města se s řediteli firem bavili i o dalších možnostech prohloubení na-
stolené spolupráce, například při rekonstrukci dětských hřišť v katastrálním
území města. „Debata se zástupci podniků byla prospěšná. Je vidět, že mají zájem,
aby se lidem ve městě, potažmo jejich zaměstnancům, v Krupce žilo dobře,“ sdělil
místostarosta Rostislav Kadlec, který se setkání rovněž zúčastnil. 
„Zároveň jsme zástupcům zmíněných firem představili další významné projekty města
v případě jejich zájmu o spolupráci. V koordinaci s nimi chceme také komunikovat
i s dalšími subjekty, například s Ředitelstvím silnic a dálnic k zajištění zvýšení bezpeč-
nosti jejich zaměstnanců,“ doplnila místostarostka Miloslava Bačová. Pavel Přibyl

Dotace 2024 pro obnovu domů v památkové zóně
Krupské zastupitelstvo opět vyhlásilo Dotační program „Obnova nemovitostí le-
žících v Městské památkové zóně Krupka nebo Hornické kulturní krajině
Krupka“, tentokrát již pro rok 2024. Hlavní myšlenkou programu je finančně pod-
pořit vlastníky nemovitostí v naší krupské památkové zóně v péči o jejich domy.
Důvodem je skutečnost, že respektování zákonných stanovisek památkářů, oproti
jiným částem města, zpravidla zvyšují náklady na opravu nemovitostí.
Jde o poskytnutí přímé finanční pomoci všem, kteří chtějí zvelebit vnější vzhled
svých nemovitostí, tj. opravovat střechy a fasády svých domů, měnit okna nebo
zajistit statiku. Tyto práce lze provádět pouze na základě závazného stanoviska
památkářů. 
Poskytnuté finanční prostředky je možné také použít na restaurování vybraných
hodnotných stavebně historických prvků, jako jsou ostění, klenby nebo nástěnné
malby. Dotace může činit pro daný rozpočtový rok maximálně 50 % z ceny díla,
nejvýše však 150 000,- korun, k němuž se dotace váže. Půjde-li o dotaci na restau-
rování části nemovitosti, může dotace činit pro daný rozpočtový rok maximálně
70 % z ceny díla. Dotaci lze přiznat pouze vlastníkům nemovitosti, která není
v příslušném seznamu zapsána jako kulturní památka, ale nachází se na památ-
kovém území. Dotace tedy není určena pro kulturní památky. Podporu nelze po-
užít na modernizaci a jiné úpravy nemovitosti prováděné pouze v zájmu jejího
vlastníka, např. zateplování aj., nebo zajištění projektové dokumentace či úhradu
správních poplatků.
Zájemci o bližší informace se již nyní mohou obrátit na Odbor školství, kultury
a sociálních věcí Městského úřadu Krupka, kde budou dostupné i všechny poža-

dované formuláře a vzory. Informace jsou také dostupné na úřední desce měst-
ského úřadu či webových stránkách města, kde je možné nalézt všechny závazné
termíny, podmínky a náležitosti pro podání žádosti o poskytnutí dotace. Žádosti
o dotace je možné podávat od 1. ledna do 12. dubna 2024.

Rostislav Kadlec, místostarosta 

Krupka má nový organizační řád,
vznikl odbor rozvoje města
a územního plánování
Městský úřad v Krupce má od 1. ledna nový organizační řád. Nejzásadnější změnou
oproti předchozímu je zřízení nového odboru rozvoje města a územního plánování
(ORaÚP). Stávající odbor stavebního řádu a územního plánování byl nově
přejmenován na odbor stavebního úřadu a životního prostředí (OSÚaŽP). 
„Naší prioritou je jednoznačně posílit koncepční rozvoj města. Právě proto byl
zřízen nový odbor, v jehož gesci bude mimo jiné i tvorba klíčových dokumentů
města jako je dlouhodobý strategický plán či koncepce rozvoje města,“ vysvětlil
starosta Krupky Jan Kuzma.
V rámci posílení personální oblasti nově vzniklého odboru proběhlo v prosinci
několik výběrových řízení a další se v Krupce chystají. Vedoucí ORaÚP byla radou
města, na základě vítězství ve výběrovém řízení, jmenována paní Dagmar Kaulová,
bývalá vedoucí oddělení investic. Nyní bude úřad hledat ještě pracovníky na pozice
referentů nově zřízeného odboru.
Lidé se ale nemusejí obávat, že by úřednický aparát v Krupce nabobtnal, naopak.
„V rámci systemizace pracovních míst se nám podařilo snížit počet úředníků
o dvě pracovní místa z původních 63 na konečných 61,“ doplnil Jan Kuzma s tím,
že stávající změny v organizačním řádu umožní městu mnohem lépe vykonávat
veškerou agendu a být flexibilnější při řešení každodenních situací, které se týkají
města a samosprávy. 

Pavel Přibyl
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Zákaz řízení
Ve večerních hodinách bylo na operační středisko oznámeno, že cizí
vozidlo brání při výjezdu z místa ležícího mimo komunikaci, kde stojí
garáž. Hlídka na místě zjistila, že se u vozidla řidič nezdržuje a platnost
TK skončila 2. 11. 2023 a vozidlem byla vytvořena překážka v silničním
provozu, která nebyla označena ani oznámena. Před příjezdem odta-
hové služby se k vozidlu dostavila osoba s klíči, která uvedla, že vozidlo
nejede a ona ho z místa odtlačí, aby se zprůjezdnila cesta ke garáži.
Hlídce se jednání zdálo podezřelé, proto poodjela a čekala na další jed-
nání osoby. Jen co hlídka poodjela, osoba se s vozidlem rozjela a po pár
metrech řidiče zastavila a zjistila, že za volantem sedí muž, který je pod
vlivem alkoholu, a ještě k tomu mu byl úřady vysloven zákaz řízení. 

Absurdní výmluva
Operační středisko přijalo telefonické oznámení o rušení nočního klidu
zpěvem a hlasitou hudbou v jednom panelovém bytě. Na místo vyjela
hlídka, která zjistila, že skutečně dochází k rušení nočního klidu. Hlídka
se nestačila divit, když majitelka bytu začala argumentovat tím, že ona
chodí celý týden do práce, tak má právo se o víkendu odreagovat,
zvláště teď před Vánocemi, a že také nevolá, když pořádá oslavu někdo
jiný. Majitelce nebyla její absurdní argumentace nic platná, navíc se ne-
jednalo o první takové jednání, proto byla celá událost oznámena
správnímu orgánu, kde paní může zkusit další ze svých argumentací. 

Pomoc muži
Při kontrolní činnosti si v nočních hodinách hlídka všimla na chodníku
ležícího muže, okolo něhož stálo několik osob. Na místě bylo hlídkou
zjištěno, že muž dostal epileptický záchvat. Ihned byla přivolána zá-
chranná služba a muži poskytla první pomoc dle pokynů operátorky.
Navíc ho v tomto chladném počasí zabalila do speciální termofolie,
která zabraňuje prochladnutí. Muž byl po příjezdu vozidla záchranné
služby předán do péče záchranářům a byl převezen k dalšímu oše-
tření do nemocnice. 

Neustále se opakovaný nešvar 
Na základě přijatého oznámení byla vyslána hlídka do jedné z ulic,
kde muže se svým společníkem odkládali ke kontejneru, který je
určen pro komunální odpad „šatní skříň“. Hlídka na místě dvojici za-
stihla a věc s odkládáním nekomunálního odpadu ke kontejnerům
jim vysvětlila s tím, že takovýto odpad patří do sběrného dvora, který
je zdarma. Hlídka majiteli skříně, aby na toto pro příště nezapomněl,
uložila pokutu. 

Rampouchy na střeše
Operační středisko přijalo oznámení, že na jednom domě visí silné
rampouchy a jeden již spadl na chodník. Hlídka na místě potvrdila ne-
bezpečí pádu rampouchů, které v případě uvolnění mohou někoho
zranit. Ihned byl kontaktován vlastník domu, který zajistil odstranění
ledu a rampouchů.

V nočních hodinách veselé vyhrávání 
V nočních hodinách přijalo operační středisko telefonické oznámení
o hrající hudbě. Na místo byla vyslána hlídka, která již po vstupu do
domu slyšela hrající hudbu. V bytě probíhala menší rodinná oslava,
jak hlídka zjistila od majitelky bytu, která se následně přiznala
i k pouštění hudby. Hlídka produkci ukončila a výkon diskžokejky oce-
nila v blokovém řízení.

Jiří Petrák, ředitel

Krupka aktualizovala čtyři Obecně
závazné vyhlášky
Zastupitelé Krupky schválili změny ve čtyřech Obecně závazných vyhláškách
(OZV). Konkrétně se týkají vyhlášek o místním poplatku ze psů, místním poplatku
za užívání veřejného prostranství, místním poplatku z pobytu a také OZV, kterou
se stanoví obecní systém odpadového hospodářství. Všechny změny začaly platit
od 1. ledna 2024. 
Ve vyhlášce o místním poplatku ze psů se od 1. ledna zvýšily sazby. Za psa
chovaného v rodinném domě nebo na pozemku funkčně souvisejícím s budovou
rodinného domu a za psa chovaného v místní části Fojtovice, Soběchleby a Nová
Vrchoslav lidé nově zaplatí 300 korun namísto původních 240 korun. Osoby starší
65 let pak nově za psa zaplatí 200 korun namísto původních 120. Zvýšily se
i poplatky za druhého a každého dalšího psa téhož držitele. 
„Sazba za psy chované na území Krupky se roky neměnila, ačkoliv náklady města
v tomto směru rostou – ať už administrativní či za sáčky na exkrementy. Město
navíc v loňském roce investovalo nemalou částku do rekonstrukce psího výběhu
v parku Herty Lindnerové. Proto jsme se rozhodli sazbu nepatrně navýšit. Podle
zákona je maximální sazba možná až do výše 1500 korun, ovšem tímto směrem
jsme rozhodně jít nechtěli,“ podotkl starosta Krupky Jan Kuzma. 
Ve vyhlášce o místním poplatku za užívání veřejného prostranství došlo jen ke
kosmetickým změnám. Sazby zůstávají stejné jako dosud, ale byly z ní vyškrtnuty
názvy některých ulic (Mariánské náměstí, Koněvova, Bohosudovská a B. Němcové).
Ke změně došlo v souvislosti s Mariánskými poutními slavnostmi – vzhledem
k chystané revitalizaci Mariánského náměstí zde letos nebude možné žádat o zábor
veřejného prostranství. 
K dílčím změnám došlo i ve vyhlášce, kterou se stanoví obecní systém odpadového
hospodářství – konkrétně v oblasti stavebního a demoličního odpadu. Ten město
dle zákona o odpadech nemusí od občanů přebírat a vzhledem k tomu, že náklady
na tuto službu v Krupce každoročně rostly (předloni 2,2 milionu, k loňskému září
už 2,7 milionu), rozhodla se radnice, že sběrný dvůr tento druh odpadu nebude
dál přijímat. Lidé ho ale budou moci odevzdat za poplatek ve sběrném dvoře
v Úprkově ulici v Teplicích. „Dělali jsme si několikaměsíční monitoring a v něm
se ukázalo, že někteří občané této služby patrně zneužívali,“ popsal Kuzma jeden
z důvodů, proč ke změně dochází. 
Co se týče OZV o místním poplatku z pobytu, dosud platili turisté ubytovaní
v Krupce pouze 10 korun za každý den. Nově je poplatek stanoven na 50 korun.
„Jedná se o peníze, které městu slouží pro rozvoj cestovního ruchu, úklid veřejných
prostranství a pro další náklady, které jsou spojeny s pobytem turistů v Krupce. Je
třeba si říci, že se tento poplatek dlouhé roky neměnil, ale náklady za tu dobu
vzrostly mnohonásobně. Také další města a obce v okolí mají poplatky v podobné
výši, navíc Krupka je součástí UNESCO. Není tedy důvod, aby u nás turisté platili
za ubytování méně,“ dodal Kuzma. Pavel Přibyl

Termíny svatebních obřadů 
na rok 2024
Pokud chtějí snoubenci uzavřít manželství v katastru města Krupky, musí se oba
dostavit na matriční úřad k vyplnění dotazníku a stanovení dne a hodiny
svatebního obřadu. 
Obřady je možné uskutečnit v Obřadní síni Městského úřadu (Mariánské náměstí
32 – přízemí) nebo v období od dubna do října také na hradě Krupka (za poplatek). 
Termíny konání svateb pro rok 2024 jsou stanoveny radou města na tyto soboty:
13. ledna, 3. února, 9. a 23. března, 6. a 20. dubna, 4. a 18. května, 1., 22. a 29. června,
13. a 20. července, 3., 17. a 31. srpna, 21. září, 12. října, 9. listopadu a 7. prosince. Každý
druhý pátek v měsíci, tedy 12. ledna, 9. února, 8. března, 12. dubna, 10. května,
14. června, 12. července, 9. srpna, 13. září, 11. října, 8. listopadu a 13. prosince, lze pak
uzavřít manželství přímo v kanceláři matriky. 

Více informací najdou zájemci 
na webu města, v sekci 
Úřad – svatební obřady nebo se
mohou obrátit přímo na matriku, 
na paní Radku Přívorovou: 
+420 417 803 109,
radka.privorova@mukrupka.cz. 

/red/
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V prosinci jednotka zasahovala u enormního počtu mimořádných
událostí na území našeho města související ho se sněhovou kalami-
tou, kdy jednotka řešila nespočet popadaných, vyvrácených stromu
ať už se jednalo o stromy bránící provozu na komunikacích nebo vy-
vrácené do drátu elektrického vedení či na střechy rodinných domů.
Následně zasahovala po rychlém roztání sněhu u vzniklých záplav,
kdy voda valící se z hor vylila potoky ze svých koryt a znečistila a ucpá -
vala vpustě do kanalizacích. 
Dále jednotka zasahovala u dopravních nehod, kde ve dvou přípa-
dech byly zraněny osoby. Nadále poskytovala požární dohled a asis-
tenci na akcích pořádaných Městem Krupka konaných v KC Olympie
a na Mariánském náměstí u rozsvícení vánočního stromu. 
Jednotka též zasahovala ve spolupráci s jednotkami požární ochrany
u požáru přístřešku na zahradě rodinného domu v ulici Slunečná. Na-
dále se mimořádné události týkaly ve spolupráci pro zdravotní zá-
chrannou službu, jako je transport pacienta nebo otvírání uzavřených
prostor (bytů) pro policii ČR nebo ZZS. Pavel Vácha, velitel

HASIČI



K ochraně prosperujících dolů, města a významné ob-
chodní stezky do Saska, byl na počátku 14. století vy-
budován   hrad. Písemně je poprvé zmiňován roku
1330, kdy je darem od krále Jana Lucemburského ob-
držel míšeňský šlechtic Těma I. z Koldic, králův poboč-
ník z válečných výprav. Krupský hrad byl postaven na
skalnatém ostrohu s přístupem ze severní strany, kde
se ostroh snižoval nad uměle vytvořeným příkopem.
Měl obdélníkový půdorys asi 20 m široký a 60 m
dlouhý. Hradní dominantou býval čtvercový palác se
třemi podlažími. Kolem roku 1400 byla Těmou III.
z Koldic, pozdějším míšeňským biskupem, zřízena
hradní kaple s oltářem sv. Jiří a českých patronů. 

Doba husitských válek
V době husitských válek vlastnil Krupku Albrecht I.
z Koldic, který podporoval krále Zikmunda Lucembur-
ského. Krupka se tak, stejně jako třeba Ústí nad
Labem, Most nebo Bílina, musela útokům husitů brá-
nit.  V roce 1426 byla u Krupky  pobita skupina asi
300 křižáků, kteří tudy po porážce v bitvě Na Běhání
u Ústí nad Labem prchali zpět do Saska. Koldicové
v tomto roce hrad proti husitským bojovníkům udr-
želi. Později, o Vánocích v roce 1429 táhlo přes Krupku
velké husitské vojsko do Míšně a Lužice. Ani tehdy hu-
sité hrad neobsadili. Stalo se to až roku 1433, kdy jej  po
dlouhém obléhání dobyl Jakoubek z Vřesovic. Po bitvě
u Lipan musel Jakoubek z Vřesovic na příkaz vítě-
zného krále Zikmunda krupské panství vrátit Albrech-
tovi I. z Koldic. V pohusitské době byl hrad nově
opevněn, hradby měly střílny přizpůsobené k dělo-
střelbě. Místo původní brány vznikl systém dvou bran
za sebou. Nová část hradu byla ze západu krytá hrad-
bou, z níž vybíhaly dvě půlkruhové bašty a čtyřboká
budova. Jižní válcovou věž chránila  mohutná sedmi-
metrová zeď s jednou střílnou (obr. 1). Vláda Koldiců
skončila rokem 1504, kdy byl zadlužený Těma V. nucen
krupské panství prodat.

Hrad Krupka v 16. a 17. století
V průběhu 16. století se majitelé panství často střídali,
mezi ty významnější patřil například Albrecht Lib-
štejnský z Kolovrat nebo Bernard Valdštejnský, který
jako nejvyšší mincmistr Království českého rozuměl
hornictví a podporoval dolování. Za vlády císaře Ru-
dolfa II. Krupka získala statut královského horního
města. Po císařově smrti zdědil krupské panství jeho
bratr Matyáš Habsburský, který je daroval Adamovi ze
Šternberka. Chátrající hrad byl v troskách. Od roku
1680 je o něm psáno jako o pustém (obr. 2). A tak, když

Šternberkové hledali ubytování pro svého horního
správce, museli mu na nádvoří postavit nový dům,
který byl dokončen v roce 1697. V roce 1710 koupil
krupské panství hrabě František Karel Clary-Aldrin-
gen jehož rod je držel až do roku 1918.

Výletní restaurace a slavní hosté
Budova vrchnostenského horního úřadu, přestavěná
na nóbl výletní hostinec byla na počátku 19. století
cílem mnoha slavných a významných osobností.
Krupku navštívili manželka Napoleona Bonaparta
Marie Luisa Habsbursko-Lotrinská, básník a prozaik
Johann Wolfgang Goethe, cestovatel Alexander von
Humboldt, pruský král Fridrich Vilém III., císař Vilém
I. Pruský, skladatel Richard Wagner, polárník Julius
Payer, malíř Ernst Gustav Doerell, císař Ferdinand
I. Dobrotivý nebo geolog Gustav Carl Laube. 
Hrad je majetkem Města Krupka, které ho nechalo
v letech 1999 až 2003 za finanční podpory Evropské
unie kompletně opravit (obr. 3 a 4). 

Lenka Navrátilová
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Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří je památkou
světového dědictví UNESCO
V sobotu 6. července 2019 byly hornické památky v saském a českém
Krušnohoří zapsány na Seznam světového dědictví UNESCO.

Historie a sláva krušnohorského hornictví
HORNICKÁ KRAjINA KRUPKA, PAMÁTKy
Součástí Hornické krajiny Krupka je i Městská památková zóna – Husitská ulice s přilehlým
okolím, vyhlášená roku 1992. Postupně si představíme všechny významné památky.

Rubrika o zápisu hornických památek v saském a českém Krušnohoří 
na Seznam světového dědictví UNESCO vyprávěním o hradu Krupka končí. 

Téma hornictví ale určitě naleznete v některém z článků v nové rubrice na straně 7.
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Prozradíte čtenářům Radnice, jak jste se dostal k cuk-
rařině? 
Cukrařině se věnuji už dvacet let. Vyučil jsem se
v Praze, odkud pocházím. V rámci praxe jsem nejprve
pracoval v hotelu, tam jsem ale jen krájel chleba, do-
zdoboval a podobně. Bylo to celkem o ničem. Od dru-
hého ročníku jsem se ale dostal do cukrárny, kde
jsem později i zůstal. Byl tam můj mistr Pavel Cícha,
starý cukrář, který znal všechny fígle. A právě díky
němu jsem u oboru zůstal natrvalo. Postupem času
jsem vystřídal hodně zajímavých zaměstnání, hodně
se toho naučil a nakonec jsem se přistěhoval za
přítel kyní právě do Krupky, kde jsme si otevřeli
vlastní cukrárnu. 

Je podle vás Krupka ideálním městem pro začátek pod-
nikání?
Myslím, že ano. Kdybych si otevřel cukrárnu v Praze,
konkurence by mě semlela, zatímco tady v podstatě
žádná není. O to jednodušší jsme to měli. Je to malé
město, které je sice hodně rozsáhlé, takže lidé
v Horní Krupce možná ani nevědí, že existujeme, ale
myslím si, že malé město je na rozjezd podnikání na-
prosto ideální. Je ale potřeba říct, že sama cukrárna
není naší hlavní obživou. Zákusky totiž rozvážíme do
dalších firem a měst, například do teplických lázní,
do divadla, botanické zahrady nebo i do Plzně. Naše
sušenky mohou lidé ochutnat třeba i v Ústí nad
Labem, v podniku Kolocafé či v kavárně Kukang. Do-
dáváme i do cukráren v okolí. Samozřejmě si tady vy-
děláme, ale hlavním zdrojem příjmů je pro nás právě
rozvoz a také jednorázové akce, jako jsou svatby, ve-
čírky a podobně.

Přemýšlel jste už po škole o tom, že si jednou otevřete
svůj podnik?
Vůbec. Byl jsem tehdy svědomitý zaměstnanec,
a když bylo potřeba, zůstával jsem v práci déle. Nikdy
se mi nestalo, že bych do práce nepřišel, a dokud
jsem neměl rodinu, zůstával jsem tam dobrovolně
i na Vánoce nebo na Silvestra. Řekl bych, že jsem byl
svědomitý blbec (smích). Ale právě tohle vám dá do
života nejvíc. Když někdo nebude chtít chodit do
práce a nebude ho to bavit, nic se nenaučí. 

Vy jste se toho ale naučil hodně. Vím o vás, že jste do-
konce pracoval pro armádu. Je to tak?
Ano. Dělal jsem pro armádu i pro ministerstvo ob-
rany. Jezdil jsem dělat rauty na nejrůznější vojenské
objekty a ozdravovny v Čechách i zahraničí. Pracoval
jsem dokonce i na americké vojenské základně v ně-
meckém Ramsteinu. Byla to velmi zajímavá zkuše-
nost. 

Tomu věřím. Máte nějakou zajímavou historku?
Samozřejmě, mám jich hodně (smích). Vzpomínám
si například na to, jak v Německu jezdily samé lu-
xusní Mercedesy a Bavoráky a my jsme projeli brá-
nou na základnu a tam začínala Amerika uprostřed
Německa. Všude jen auta Dodge, American Motors
a další ty obrovský bouráky. Všude byli černoši a pla-
tit se tam dalo jen dolary. Takže abychom si mohli
něco koupit, museli jsme je nejprve sehnat. Pamatuji
si, jak jsem je tam měnil v Burger Kingu s jedním čer-
nochem, co měl obrovské tričko a na krku řetězy jako
by byl z Bronxu (smích). 

Jistě vás ale tato zkušenost obohatila i z profesní
stránky, že?
Co se týče práce, byly tam České dny pro americké
a německé vojáky. Měl jsem možnost potkat se s če-

ským ministrem obrany a také s vysoko postaveným
americkým generálem Whitem, což pro mě byla ob-
rovská čest. Takového člověka obyčejný kluk z Prahy
jen tak nepotká. A také bylo vidět, jak je americká ar-
máda jiná než česká. Vojáci tam leštili každý roh
stolu, aby bylo vše úplně dokonalé. Mimo cukrařinu
jsem tam i vydával jídlo, třeba guláš nebo polévku. 

A chutnalo vojákům?
Ano, chutnalo. Ale co se týče toho vydávání jídla, bylo
to dost zvláštní. Chodili za mnou s talířem v ruce, na
kterém už měli naložené například salámy, sýry
a když to po mě chtěli polít gulášem, tak jsem se za-
razil. Říkám jim „to je guláš“ a oni opakovali „vždyť
jo, chceme sos“. Tak jsem ji to tam nalil (smích).
Marně jsem jim vysvětloval, že to je samostatné jídlo. 

Nakonec jste pro armádu pracoval tři roky. Co přišlo
dál?
Nějakou dobu jsem pracoval ve zmrzlinárně a vzhle-
dem k tomu, že jsem měl dost času, pořád jsem pře-
mýšlel, v čem bych mol začít podnikat. A tak jsem
začal vyrábět vlastní džemy, sirupy a pesta. Později
nějaké sladké dezerty jako Tiramisu a vymyslel jsem
si i svůj vlastní recept na máslové sušenky. Na těch
jsem to podnikání nakonec rozjel. Stejné sušenky vy-
rábíme do dneška, akorát je máme personalizované,
kromě našeho loga je možné na ně umístit i logo ja-
kékoliv jiné firmy, potenciálního zákazníka. Nedávno
byly oceněny Ústeckým krajem v soutěži Regionální
potravina. 

Jsou opravdu tak jedinečné, že si je člověk nikde jinde
nedá?
Ano. Je to můj vlastní recept, který jsem si odvodil od
základního, a postupem let jsem ho vyladil k doko-
nalosti. Samozřejmě se může stát, že někdo na celém
světě dělá úplně stejné (úsměv), ale stojím si za tím,
že v okolí rozhodně nikdo. Mezi lidmi jsou velice ob-
líbené a spousta lidí z Krupky už to ví. Skoro je nestí-
háme vyrábět. 

Co dalšího z vašeho sortimentu by lidé určitě měli
ochutnat?
Doporučil bych jim i naše dorty, protože je děláme
z čerstvých surovin, nepoužíváme žádné prášky a po-
dobně. Vlastně bych jim doporučil všechno z našeho
sortimentu (smích). Ať k nám lidé přijedou a uvidí
sami. A hlavně bych si přál, kdyby na Krupku přestali
nahlížet jako na něco špatného, protože je tady
spousta krásných míst a věcí a já pevně doufám, že
naše cukrárna je jednou z nich. 

Děkujeme za rozhovor.
Pavel Přibyl

Speciální rubrika, která nabízí v každém vydání rozhovor s krupským občanem, který se například podílí na rozvoji
našeho města či svými aktivitami propaguje Krupku v širším okolí. Do tohoto projektu se můžete zapojit i vy, naši
čtenáři. Pokud máte tip na občana, se kterým bychom mohli udělat interview, neváhejte nás kontaktovat na e-mailu
katerina.osvaldova@mukrupka.cz a my se ho pokusíme oslovit.

PRAVIDELNý ROZHOVOR
S KRUPSKýM ObČANEM 

Petr Procházka:

Obsluhoval vojáky, dnes vyrábí
nejlepší zákusky v širokém okolí
Krupský cukrář Petr Procházka, který se svou
přítelkyní provozuje cukrárnu Adamant na
Mariánském náměstí, se nedávno dočkal výz -
namného ocenění. Byl zvolen Srdcařem v kraj-
ské soutěži MONETA živnostník roku. 
„Je super, když vás pochválí odborníci, kteří se tím
zabývají,“ přiznává osmatřicetiletý sympatický
muž, který se do města na úpatí Krušných hor
přestěhoval z Prahy. 
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Vánoční jarmark

Vánoční lanovka

FOTOREPORTÁŽ
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Střední škola 
stavební a strojní Teplice, 

pracoviště Krupka, nabízí 
ve školním roce 2024–25 tyto obory:

čtyřletý maturitní obor 
zakončený maturitní zkouškou

26-41-M/01 – Elektrotechnika

učební  (tříleté učební obory) 
23-56-H/01 – Obráběč kovů 
26-51-H/01 – Elektrikář 
23-51-H/01 – Strojní mechanik

Den otevřených dveří: 
17. 1. 2024, 8.00–17.00 hodin

Nabídku dalších učebních oborů naší školy 
na pracovištích v Teplicích a v Duchcově najdete na:

http://www.sssstp.cz | Tel:  +420 417 861 407

AUTOSERVIS VÍTŮ
Nabízíme tyto služby pro osobní vozy

n výměny olejů
n garanční prohlídky

n výměny čepů, tlumičů, opravy brzd
n výroba brzdových trubek

n seřízení světlometů
n diagnostika řídících jednotek

n drobné karosářské opravy a jiné
n výměny kompletních kol bez čekání

Otevírací doba: 
Po–Pá 8–17 hodin (možno i víkendy)

Sídlo firmy: Smetanova 385, Krupka
Kontakt: 602 128 789, M. Vítů

Mnoho šťastných kilometrů v roce 2023.
Autoservis Milan Vítů

Zde může 
být váš
inzerát

katerina.osvaldova@mukrupka.cz

+420 417 803 130 
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Změna adresy 

GYNEKOLOGICKO-PORODNICKÉ 
ORDINACE

1. 1. 2024 došlo k přestěhování ordinace 

MUDr. INNY STRUPINSKÉ
(gynekologicko-porodnická ambulance) 

z adresy  Bohosudovská 378 na novou adresu 

Komenského 65, Krupka.

Jde o budovu, ve které dříve byla umístěná
pobočka Komerční banky.

Ordinační doba zůstává i nadále v platnosti. 

Bližší informace na telefonním čísle 

731 282 697.

příjemné prostředí
individuální přístup 
kompletní péče o pleť
česká kosmetika 
prodej kosmetiky

Družstevní  699 Krupka                 776 229 596                   lhkosmetika@seznam.cz
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Městský znak udělil Krupce král Vladislav II. Jagellon-
ský erbovní listinou ze dne 13. ledna 1478 (obr. 1). Pod-
výbor pro heraldiku a vexilologii Parlamentu České
republiky stanovil pro krupský městský znak násle-
dující blason (slovní popis). Dělený štít, nahoře červeno-
zlatě polcený. V pravém poli stříbrný korunovaný lev se
zlatou zbrojí a s ocasem protaženým mezi zadníma no-
hama a doleva vynikajícím. V levém děleném poli nahoře
vyrůstající lev, dole tři kosmá břevna, vše černé. V dolním
modrém poli na a mezi skalami přirozené barvy se stříbr-
nými žílami cínu klečící horník ve stříbrné kytli, dobývající
rudu stříbrným želízkem a mlátkem na topůrkách přiro-
zené barvy. Zobrazení krupského znaku bylo v minu-
losti několikrát chybně prezentováno, což bylo
zjištěno vexilologem Staniskavem Kasíkem, který byl
pověřen zpracováním návrhů vlajky města Krupka
v roce 2008. Pan Kasík zjistil, že písař krále Vladislava
II. Jagellonského sepsal listinu v dobové němčině,
ovšem nespisovné. Překlady popisu znaku z listiny se
pak různily a na jejich základě se vytvářely i chybné
grafické podoby znaku Krupky. Nicméně správný pře-
klad erbovní listiny byl vypracován, znak Krupky
(obr. 2) upraven a jeho slovní popis schválen podvýbo-
rem pro heraldiku a vexilologii Parlamentu ČR.
Vlajka města byla Krupce udělena v roce 2010 (obr. 3),
její podobu, která barevně vychází ze znaku, vybralo
z 10 návrhů tehdejší zastupitelstvo a její popis zní
takto: list dělený žlutým šikmým pruhem vycházejícím
z první třetiny dolního okraje do třetí třetiny horního
okraje listu na červené žerďové a modré vlající pole. Poměr
šířky k délce listu je 2 : 3. Podle vexilologických pravidel
(vexilologie je věda zabývající se historií a symbolikou
vlajek, praporů a standart a pravidly navrhování no-
vých státních vlajek) nesmí být znak města použit na
oficiální vlajce města. Vlajka se znakem může být
městem používána jako tzv. slavnostní (obr. 4). 

Lenka Navrátilová

NAŠE KRUPKA

Průvodce městem a kaleidoskop zajímavostí I. díl

Milí čtenáři, v roce 2024 se v nové rubrice s názvem Průvodce městem a kaleidoskop
zajímavostí můžete těšit na články o významných událostech, které utvářely dějiny našeho
města, a o různých zajímavostech, díky nimž je Krupka atraktivní a jedinečná. Dozvíte se, co se
kdy v Krupce výjimečného stalo, jak se naše město rozvíjelo i jak se v něm žilo. Kapitoly z dávné
historie i nedávné minulosti doplní tipy na procházky i výlety, na kterých zjistíte, že je tu stále
co objevovat a obdivovat. Texty budou zdobit „poklady z archivu“, vzácný materiál od sběratelů
a pamětníků, který čeká na zveřejnění. 

1
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Městské symboly



VZPOMÍNKA
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Dne 2. ledna 2024 uplynulo
12 let od úmrtí pana
Vladimíra Pokorného
z Krupky. Děkujeme za
tichou vzpomínku. 
Rodina Pokorných a Kosovi. 

Dne 2. ledna 2024 je to už 9 let,
co mně opustil můj syn
Pavel Hyttych. Stále
vzpomíná maminka, sestra
Ivana s rodinou. 
Vzpomeňte s námi, kdo jste

ho znali a měli rádi. 

S bolestí a vzpomínkou v srdci
oznamujeme, že dne
31. prosince 2023 tomu byly
již tři roky, co nás navždy
opustil pan Ladislav Hudec. 
S hlubokou úctou a láskou

stále vzpomíná Zdenka
s celou rodinou.

Dne 29. října 2023 nás navždy
opustil manžel, tatínek,
dědeček, pan
Vojtěch Syryčanský. 
Kdo jste ho znali, věnujte
mu, prosím, tichou

vzpomínku. Děkujeme. 

„JEN TEN KDO MĚL RÁD VÍ
KOLIK ZTRATIL“
Dne 4. ledna 2024 jsme
vzpomněli nedožité
90. narozeniny naší
maminky, babičky, paní

Zdeňky Němcové ze
Soběchleb. Bohužel 16. ledna

2024 uplyne 20 let, kdy už není
mezi námi. Děkujeme všem, kdo jste ji znali, za
tichou vzpomínku. S láskou vzpomíná rodina.

Poděkování
Jsme z pečovatelského domu v Dlouhé
ulici v Krupce a chtěly bychom moc
poděkovat paní Marušce Podané a Ji-
tušce Horálkové za to, jaké nám při-
pravily krásné vánoční odpoledne dne
15. 12. 2023. Také děkujeme panu Vác-
lavovi Krásovi za výborný salátek a ří-
zečky, které pro nás připravil. Měli
jsme bohaté pohoštění a od našich
děvčat vzornou obsluhu. Proto jim moc
děkujeme a přejeme jim v novém roce
hodně štěstí a zdraví. 

Klientky DPS Dlouhá

bohdan
Ostroveršenko
Dne 6. 11. 2023 uplynulo 10 let od úmrtí
pana Bohdana Ostroveršenka, zakla-
datele a člena Brixiho komorního sou-
boru Teplice a občanského sdružení
Královské horní město Krupka. Význam-
ně se podílel na obnově krupských cír-
kevních památek, především kostelů
Nanebevzetí Panny Marie a sv. Anny.
Zasloužil se o záchranu díla skladatele
Josefa Klobautschnika a zprostředkoval
dlouholetou spolupráci s německým
spolkem krupských rodáků. 

/red/

Setkání po 50 letech 1964–1973 ŠKOLA bOHOSUDOV, ul. b. Němcové
K neuvěření, ale je to tak! Je to již padesát let, kdy jsme
opustili lavice základní školy v Bohosudově. Rozletěli
se do světa za dalším studiem či vyučením, založili své
rodiny, pracovali, vychovávali své děti, nyní už většina
má svá vnoučata a pomáháme s jejich výchovou. Ano,
koloběh života, řeknete si, vždyť je to jako všude jinde.
Za tu dobu jsme se sešli asi čtyřikrát, naposled asi před
15 lety. Roky plynuly jako o závod a blížilo se kulaté vý-
ročí. Tak jsem se do akce pustila, za den bylo svoláno
a naplánováno potřebné a koncem měsíce listopadu
2023 jsme uskutečnili setkání. A jaké máme štěstí, že
na setkání přijaly pozvání tři DÁMY učitelky, které
jsou ve výborné kondici, přestože již hodně pamatují!
Učitelka z první třídy paní Miluška Jančárková, paní
Helena Pelikánová, třídní od druhé do páté, paní
Hana Havlíková, učitelka na druhém stupni.
Podařilo se mi sehnat téměř všechny, přislíbena účast
byla i ze strany učitelek. Došlo i k omluvě v tu dobu
nemocných, dva jsem nesehnala vůbec, někdo se ani
neozval na zaslanou zprávu na mobil. Někteří, co při-
slíbili účast, tak nepřišli vůbec. Nakonec nás bylo
pouze 14. Ale i tak veliký úspěch! Všichni jsme se velice
těšili na setkání, zda se poznáme, jak bude kdo vypa-
dat… a zda nás učitelky poznají? Poznaly! Mají nesku-
tečného pamatováka po tolika letech!
Vzpomínalo se na krásná léta našeho dětství, na uči-
tele, kteří nám předávali své vědomosti a kteří již mezi
námi nejsou. Na ředitele pana Kreipla a poté milého
pana Mottla, na třídního pana Kučeru, paní češti-
nářku Hánovou a další. Vztah učitel-žák byl tehdy jiný,
než je v současnosti, dle mého mínění. Učitel byl

NĚKDO, všichni si jej vážili, měli před ním respekt. Na
všechny vyučující jsme měli velké štěstí, byli opravdu
našimi rádci, my jsme si jich vážili a přijímali jejich
výtky, které byly vždy pravdivé a spravedlivě vyřešeny.
Také jsme vzpomenuli na spolužáky, kteří tento svět
opustili předčasně, Petra Paška, Oldu Vaníčka a Káju
Klatovského…kluci, byli jste prima! Nezapomeneme!
Ve společnosti učitelek jsme se cítili velmi dobře, měli
jsme všichni radost, že i jim se na posezení líbilo, dá-
rečky přijaly od nás všech, prostě v to odpoledne do
pozdních večerních hodin nám všem bylo fajn! Zdravé
jádro šesti děvčat vydrželo až do konce! A hlavně jsme
v tu chvíli nepociťovali tu skutečnost, že jsme již v dů-
chodovém věku, ale žáci základky s našimi učitelkami!
Přikládám foto naší třídy z roku 1973 a foto učitelského
sboru, co se nám dochovalo. A fota z posezení nás žáků
a trio již jmenovaných vynikajících učitelek. Byla bych
velmi ráda, kdyby těchto pět fotografií bylo zveřejněno,
děkuji.
Všem spolužákům a kamarádům děkuji za důvěru
a pochvalu, že jsem setkání zorganizovala, za jejich fi-
nanční příspěvky. Přeplatek z vyúčtování posezení
bude věnován Spolku pro záchranu bohosudovských
varhan / po odsouhlasení všech/. Na účet bude za-
slána částka 1.235,- korun. Děkuji Vám všem, milí spo-
lužáci!
Přejeme učitelkám hlavně hodně zdraví, klidu a spo-
kojenosti do dalších let, doufáme, že se zase sejdeme
a ony obohatí naše setkání svou přítomností! A totéž
si přejeme my všichni navzájem z bývalé devítky 1973!

zavzpomínala Marie Eichlerová, Krupka
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INSTAGRAM Krupka očima sociálních sítí
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu: #krupkazije

milaprasek hoorytakerkrupka_oficialni

Podzimní hry v klubu důchodců
Pro obyvatele DPS v Dlouhé ulici i seniory z města,
byla dne 21. listopadu 2023
připravena nejen celá řada soutěžních úkolů, ale také
káva, pečivo, občerstvení a chleba se škvarkovým sád-
lem. Letos se soutěže zúčastnilo velmi málo seniorů,
ale přesto byla 4 družstva ochotna bojovat ze všech sil. 
Účastníci her měli za úkol najít ve slepé mapě města
ČR, sestavit puzzle, házet míčky na terč, házení šipek,
správně spárovat ponožky, předvedení povolání pan-
tomimou nebo dokázat zručnost v prostorové orien-
taci. Celkem bylo deset disciplín. 
První místo získalo družstvo ve složení pí. Čermáková,
Nebeská, Slípková, na druhém místě pí. Dvořáková,
Vrbová, Stará a na třetím místě pí. Hytychová, Hru-
šková a Podstavcová. 
Velké poděkování patří zaměstnankyním v Infocentru
MÚ, které pro nás připravily upomínkové předměty
města Krupky a tak, nejen vítězná družstva, ale
i všichni přítomní byli odměněni hezkými cenami.
Děkujeme všem přítomným za účast a především sta-
rostovi panu Kuzmovi a paní místostarostce Bačové,
že přijali naše pozvání a seznámili se z naší aktivitou
pro seniory a také si zkusily některé disciplíny.
Soutěžní odpoledne proběhlo ke spokojenosti všech
přítomných a poděkování za přípravu všech disciplín
a pohoštění patří všem aktivním členkám a zaměst-
nankyním v klubu seniorům DPS 

Členky klubu seniorů v DPS
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Růžovka se kvalifikovala na MS
Na mistrovství světa v halovém veslování máme nominované týmy:

– dívky + mix (vybojovali lonští osmáci na finálové regatě v Račicích)
– dívky, chlapci, mix (vybojovali lonští sedmáci na finálové regatě v Račicích)
– 2x divoká karta – jedna je za výkon 9. dívky v Račicích, které už nejsou žáky-

němi ZŠ a druhá je za 9. dívky z akce Teplicko vesluje, kde již v této kategorii
máme nominaci z Račic.

Mistrovství světa se bude konat ve čtvrtek 22. 2. 2024 hala O2 universum.
Všem gratuluji, děkuji za přípravu a výsledky. 

Jste borci! Držte nám palce.

Tomáš Liška – ředitel ZŠ a MŠ Krupka, Teplická

MS 2023, Srbsko,
bělehrad
Jen ve dvou, za jméno Teplického karate klubu. Štěpán
Hrbek a jeho trenér Milan Bruch se zúčastnili
mistrovství světa v Srbsku, kde tvrdě bojovali o místo
vítězů. Štěpán Hrbek, jako jeden ze šestnácti v katego-
rii kata ml. žáci svůj boj bohužel prohrál v rozstřelu
s bojovníkem s vyšším kyu. Trenér Milan Bruch, v ka-
tegorii kata veteráni, vybojoval dvě 3. místa. Jeho leti-
tým trenérem, byl Pavel Kasl, který Milana podporoval
a díky němu má karate klub takové úspěchy.

Tým karate klubu

Vánoční pohár 
Poslední závody letošního roku, které se konaly v pro-
sinci v Praze a byly pro klub karate Teplice opět důvo-
dem k radosti. Štěpán Hrbek

1. místo – kihon, 1. místo kihon Pohár nadějí
2. místo – kata, 3. místo kata Pohár nadějí

Trenér Milan Bruch, srdečně děkuje všem svým
žákům, za rok 2023, který byl plný sportovních úspě-
chů a přeje pohodové svátky.

Tým karate klubu

Vánoční zvyky a tradice
V předvánočním čase jsme si s dětmi povídali o zvy-
cích a tradicích Vánoc a společně odpočítávali dny
na adventním kalendáři až do příchodu Ježíška.
V rámci adventních dnů si děti vyzkoušely zdobení
stromečku, malování ozdob na vánoční stromeček,
rozkrojení jablek, zdobení perníčků, zpívaly koledy
a kochaly se vánoční výzdobou v Krupce.

Za kolektiv MŠ Pastelka Michaela Nachtigalová

Mimoškolní akce ŠD Hamry – výlet do planetária
Celkem studená, přesto příjemná ne-
děle vyplnila náš společný čas. Výlet
se školní družinou se nesl v kama-
rádském duchu a my jsme společně
navštívili Planetárium v Teplicích.
Představení Robot Kid a jiné pla-
netky nás poučilo zábavnou formou
o tom, jak vypadají planety naší slu-
neční soustavy a čím jsou výjimečné.
V závěru programu jsme mohli spat-
řit noční oblohu, kdy se za úplné tmy
ponoříte do nekonečného vesmíru.
Jedním slovem nádhera. Pevně
věřím, že si děti zapamatovaly sou-
hvězdí Pegase a z celého výletu si od-
nesly pěkný zážitek.

Zuzka a Bára, vychovatelky při ZŠ
a MŠ Krupka, Teplická 400
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Slavnostní předávání Knihy příběhů
s otevřeným koncem
V listopadu se v sále Základní umělecké školy Stanislava Šebka uskutečnilo slav-
nostní předávání Knihy příběhů s otevřeným koncem. Za účasti paní ředitelky
Mgr. Bc. Evy Kyjovské, MBA, vedoucí odboru školství, kultury a sociálních věcí Bc.
Jaroslavy Breitové a vedoucího městské knihovny Zdeňka Kváči si převzali autoři
Dinosauřího příběhu a příběhu Kozí útulek výtisk knihy příběhů. 
Slavnostnímu aktu předcházelo pěvecké vystoupení žáků ZUŠ pod vedením Bc.
Petry Čížkové, DiS. Malé zpěvačky zazpívaly několik písniček a celé předávání tak
získalo opravdu slavnostní charakter. Paní učitelce a vystupujícím velmi děkujeme. 
Celé předávání knih se neslo v milé a uvolněné atmosféře. Tomu také zajisté na-
pomohlo čtení příběhů, které se dětem opravdu povedly a některé byly velmi
vtipné. 
Děkujeme dětem a rodičům za účast na předávání, stejně tak i panu Kváčovi za
zajištění sálu a zprostředkování pěveckého vystoupení. Děkujeme také paní Ka-
teřině Osvaldové z odboru kanceláře starosty za fotografie. 
Za nápadem zpracovat příběhy do knihy stojí paní učitelka Veronika Dvořáková.
Jí patří poděkování největší. 

Martina Hissenová, MŠ Sluníčko Krupka

Děti z MŠ Sluníčko v Krupce pomáhají
Teplickým kočkám
Po dvou úspěšných letech charitativní sbírky pro neziskovou organizaci – Tep-
lické kočky, z. s., se naše MŠ i do třetice rozhodla Teplickým kočkám pomoci.
V naší MŠ je již pravidlem začleňovat se dobrovolně do charitativních sbírek a ani
letos jsme nezapomněli na spolek na ochranu opuštěných týraných koček půso-
bící v teplickém regionu. Do sbírky se zapojily všechny tři budovy naší MŠ, ve kte-
rých rodiče s dětmi přispěli od granulí přes paštiky, desinfekční prostředky až po
chutné kapsičky, na kterých si opuštěná zvířátka během vánočních svátků s ra-
dostí pochutnají. Děkujeme dětem i jejich rodičům za jejich ochotu do sbírky.
Moc nás těší, že Vám naši chlupatí přátelé nejsou lhostejní. Věříme, že naši chlu-
patí přátelé budou mít z celé nadílky radost a těšíme se na další spolupráci.

Natálie Křehlová, učitelka MŠ Sluníčko Krupka

Konec roku v Želváčku
V prosinci jsme v Želváčku uspořádali dvě akce, Vánoční dílničku
a Vánoční večírek. Dílnička proběhla hned začátkem prosince v Ko-
munitním centru Krupka – Olympie a rádi jsme na ní uvítali nejen
děti navštěvující klub, ale též jejich rodiče, mladší sourozence a další
příbuzné a kamarády. V rámci dílniček měli všichni možnost si něco
vyrobit, ale hlavně se dozvědět něco více o fungování NZDM Želváček
a zeptat se na informace, které je zajímali. Chtěli bychom touto cestou
poděkovat všem za účast a náš největší dík patří vedení města Krupka
za možnost uspořádat akci v prostorách této budovy a samozřejmě
také za celoroční podporu, bez které by nemohl NZDM Želváček fun-
govat. Druhou akcí, a zároveň zakončením letošního roku, byl náš tra-
diční Vánoční večírek. Na Vánoční večírek se s dětmi v Želváčku vždy
připravujeme s předstihem, letos jsme začali o něco dříve než jindy,
a tak již v průběhu listopadu jsme společně začali s pečením cukroví
a výrobou výzdoby klubu. Na samotném večírku si pak děti kromě cu-
kroví mohly pochutnat i na dalším pohoštění, které si společně s pra-
covnicemi připravily, podívat se na vánoční pohádku, poslechnout si
něco o tradicích, které se s Vánoci pojí a obohatit ostatní o to, které
se dodržují u nich doma. Nebyl by to pořádný vánoční večírek, kdyby
nás nenavštívil  Ježíšek, a tak jsme rádi, že jsme se letos opět mohli
zapojit do celorepublikové sbírky Krabice od bot. Dárky našim dětem
udělaly ohromnou radost, za což patří velký dík vám všem, kteří se do
sbírky zapojujete, tak dobrovolnici, která sběr krabic od dárců zajiš-
ťuje. Teď už máme starý rok za sebou a před sebou rok nový, který bude
snad stejně úspěšný, plný  radosti a úsměvů, jako ten předchozí.

Za Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež Želváček 
Barbora Beštová



18. 1. od 17 hodin

Pololetní 
koncert
Koncertní sál ZUŠ
Vstup zdarma

19. 1. od 18 hodin

Krupský kvíz
KC Olympie Krupka
Vstup zdarma

10. 2. od 20 hodin

Reprezentační 
ples města Krupky
MC Koloseum Krupka
Vstupné 300 Kč sál, 200 Kč předsálí
Rezervace vstupenek 
na tel.: 777 070 395

#krupkazije
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V dalším čísle připravujeme:

Sběrný dvůr Krupka

Pozvánka do štoly Starý Martin

Krupský masopust

Nenechte si ujít:


